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                    Summary
In November 2004, the Austrian Society of Gastroenterology and Hepatology (ÖGGH) held for the first time a consensus meeting on the definitions and treatment of portal hypertension and its complications in the Billroth-Haus in Vienna, Austria (Billroth I-Meeting). This meeting was preceded by a meeting of international experts on portal hypertension with some of the proponents of the Baveno consensus conferences (http://www.oeggh.at/videos.asp). The consensus itself is based on the Baveno III consensus with regard to portal hypertensive bleeding and the suggestions of the International Ascites Club regarding the treatment of ascites. Those statements were modified by new knowledge derived from the recent literature and also by the current practice of medicine as agreed upon by the participants of the consensus meeting. In October 2011, the ÖGGH organized the second consensus meeting on portal hypertension and its complications in Vienna (Billroth II-Meeting). The Billroth II-Guidelines on the definitions and treatment of portal hypertension and its complications take into account the developments of the last 7 years, including the Baveno-V update and several key publications.


Zusammenfassung
Im November 2004 hielt die Österreichische Gesellschaft für Gastroenterologie und Hepatologie (ÖGGH) den ersten Konsensus über die Definitionen und die Therapie der Portalen Hypertension und ihrer Komplikationen im Billroth-Haus in Wien, Österreich ab (Billroth I Meeting). Diesem Treffen ging ein internationales Expertenmeeting über die Portale Hypertension mit einigen wichtigen Proponenten der Baveno Konsensus-Konferenzen vorraus (http://www.oeggh.at/videos.asp). Der Konsensus selber basiert auf dem Baveno III Konsensus im Hinblick auf die portal-hypertensive Blutung und den Vorschlägen des International Ascites Club in Hinblick auf die Therapie des Aszites. Deren Aussagen wurden mit neuen Erkenntnissen aus der rezenten Literatur und auch entsprechend der praktischen Erfahrung der Teilnehmer des Konsensus-Treffens modifiziert. Im Oktober 2001 organisierte die ÖGGH das zweite Konsensus Treffen über die portale Hypertension und ihrer Komplikationen (Billroth II Meeting). Die Billroth II Leitlinien über die Definitionen und die Therapie der Portalen Hypertension und ihrer Komplikationen lassen die Entwicklungen der letzten 7 Jahre inklusive des Baveno V Updates und etlicher Schlüsselpublikationen mit einfließen und stellen den neuen Standard im Management der Portalen Hypertension in Österreich dar.
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                    Abbreviations
	AVB:
	
                    Acute variceal bleeding

                  
	BCS:
	
                    Budd-Chiari syndrome

                  
	CSPH:
	
                    Clinically significant portal hypertension

                  
	FCB:
	
                    Failure to control bleeding

                  
	FFP:
	
                    Fresh frozen plasma

                  
	GAVE:
	
                    Gastric antral vascular ectasia

                  
	GOV:
	
                    Gastro oesophageal varices

                  
	HCC:
	
                    Hepatocellular carcinoma

                  
	HE:
	
                    Hepatic encephalopathy

                  
	HPS:
	
                    Hepatopulmonary syndrome

                  
	HRS:
	
                    Hepatorenal syndrome

                  
	HVPG:
	
                    Hepatovenous pressure gradient

                  
	IGV:
	
                    Isolated gastric varices

                  
	ISMN:
	
                    Isosorbidmononitrate

                  
	NSBB:
	
                    Nonselective beta-blockers

                  
	PPHTN:
	
                    Portopulmonary hypertension

                  
	PTFE:
	
                    Polytetrafluoroethylene

                  
	PHG:
	
                    Portal hypertensive gastropathy

                  
	TIPS:
	
                    Transjugular intrahepatic portosystemic stent

                  
	SBP:
	
                    Spontaneous bacterial peritonitis
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